
 

 

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ЗДРАВЕОПАЗВАНЕ И СОЦИАЛНА ПОЛИТИКА 

П Р О Т О К О Л № 1 1 5  

от заседанието на Постоянната  комисия по здравеопазване и социална политика, 

проведено на 07.06.2023 г 

Днес, 07.06.2023 г. в зала 2 на Столична община се проведе заседание на 

Постоянната комисия по здравеопазване и социална политика. 

Заседанието беше открито от д-р Антон Койчев, дм – председател на комисията, в  

12.300  часа. 

При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 9 

общински  съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. 

Присъственият лист е приложен към протокола. 

Председателят на комисията докладва дневния ред за заседанието. 

 

По предложения дневен ред не бяха направени предложения за допълнение. 

 

Членовете на комисията гласуваха предложения дневен ред, както следва: 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
9 

За 9 

Против - 

Въздържали се - 

 

Д-р Антон Койчев – за 

Милка Христова - за 

Д-р Веселин Милев – за 

Иво Петров - за 

Малина Едрева – за 

Владимир Митов - за 

Михаил Паргов – за 

Яна Тодоранова - за 

Диана Тонова – за 

 

По т. 1 от дневния ред: Доклад № СОА23-ВК66-1941/2/22.05.2023 г. относно 

приемане на решение за одобрение на предложение за планиране на социалните 

услуги, които се финансират изцяло или частично от държавния бюджет 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, Факс 98 70 855, https://council.sofia.bg/ 



 

М. Йовчева – директор на дирекция – Докладът е изготвен на основание ЗСУ, 

правилника за прилагането му и Наредбата за социалните услуги. В тази връзка има 

издадена заповед от кмета на СО за сформиране на екип, който участва в процеса на 

разработване и планиране на социалните услуги. Анализът е много важен и за пръв път 

в нормативната уредба е заложен такъв. За да бъде професионално направен, 

използвахме социологическа агенция „Глобал Метрикс“, която е разработвала и други 

анализи и анкети в сферата на социалните услуги. Направихме задълбочен анализ на 

цялата ситуация, беше разработен със съдействието на всички заинтересовани 

институции в Съвета по социалните въпроси и беше представен на боластния 

управител за одобрение. Анализът и планирането бяха изложени на сайта на СО за 

обществено обсъждане. Ниеп редставяме пред вас вече завършил и преминал през 

всички етапи план за планиране на социалните услуги. Сега съществуващи социални 

услуги ги декомпозирахме, както изисква и ЗСУ, т.е. не закриваме социални услуги, а 

ги адаптираме. Ние планираме за този период да бъдат разкрити още 155 социални 

услуги, тук визираме всички потребности, които сме идентифицирали в този анализ за 

11-годишен период. Важно е услугите да бъдат приети от нас, тъй като те ще влязат в 

Националната карта за социални услуги и за тях ще се търси национално планиране. 

Ако пропуснем социална услуга, има риск да не бъде осигурено държавно 

финансиране. Опитали сме се при разработването на анализа да направим така,ч е 

всеки един район на столицата да бъде обхванат с различен по вид социална услуга 

съгласно потребностите на гражданите. 

 

Д-р Койчев – Накратко моля да кажете за социологическото изследване и анализ, който 

е направен, няклоко думи за методиката и за резултатите. В доклада е описано ясно 

всичко. 

 

Радостина Ангелова – директор на Глобал Метрикс – Анализът следва стриктно 

методиката и указанията, които бяха разработени от АСП. Като неразделна част от този 

анализ е поредица от данни от различни институции, които бяха използвани като 

основа за оценка на нуждите и очертаване на специфичните групи, за да бъде изчислен 

капацитетът и машабите на столицата. Анализът включва демографската картина, 

здравният статус, лица с различни видове увреждания, деца с увреждания, бездомни. 

Всеки един от тези показатели дава отражение в оценка на нуждите и изчисляване на 

конкретните потребности от социални услуги. След поредица от математико-

статистически измервания се преминава от съществуващата ситуация и капацитет към 

докемпозирането и очертаване на нуждите за бъдещия период. 

 

М. Христова – Информацията е доста впечатляваща. Разбирам идеята да си 

резервираме видовете услуги, а във времето ще се развият. 

 

 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
10 

За 10 

Против - 



Въздържали се - 

 

Д-р Антон Койчев – за 

Милка Христова - за 

Д-р Веселин Милев – за 

Иво Петров - за 

Малина Едрева – за 

Владимир Митов - за 

Михаил Паргов – за 

Яна Тодоранова – за 

Албена Кръстева - за 

Диана Тонова – за 

 

 

По т. 2 от дневния ред: Доклад № СОА23-ВК66-5292/01.06.2023 г. относно 

приемане на Проект за изграждане на пространства за интензивна допълнителна 

подкрепа в две пилотни общински училища 

 

М. Едрева – Първо искам да благодаря за екипната работа, която се проведе около 5 

месеца. Нуждата от такова ъпдейтване на работата в училище с деца със специални 

образователни потребности и кризи в ДЮ развитие. Те станаха ясни по повод на случая 

„Сашко“. Тогава започнахме интензивни среща с НПО, които работят в тази сфера, с 

институциите и при проведени две поредни такива стана ясно, че можем да работим 

като столичен град да направи анализ, да проучи потребностите и да подпомогнем 

пилотирането нап роект, койтод а покаже нови европейски практики. Специално искам 

да и на г-жа Кръстева, която се включи много активно в разработването на това 

предложение. То е направено с директорите и екипите на тези две пилотни училища, 

т.е. специалистите, които работят от самото начало за включването на тези дейности в 

новия Закон за училищното и предучилищното образование. Т.е. хора с  много опит, 

които са в европейски мрежи, които правят оцека на ситуацията. На нас ни е важно 

като пилотен проект да покажем как могат да работят по нов начин с нов подход при 

съществуващите вече изградени такива пространств Вероятно сте видяли, че става 

въпрос за вече съществуващи пространства, в които да могат да бъдат извеждани 

децата, коитос е нуждает от допълнителна подкрепа с оформени три зони на действия, 

и специалистите да бъдат осигурени през МОН и националния ресурсен център. В 

работата на тази разработка участва лично и директорът на националния център г-н 

Калоян Дамянов, представител на регионалната дирекция по образование и дирекция 

„Образование“ на СО, на които благодаря за подкрепата и логистиката на процеса. На 

вашето внимание е проект, който ние сме предвидили да стартира в началото на новата 

учебна година и да може да измери в рамките на годината на три пъти етапите на 

развитието на децата. Новото е в това, че дейностите могат да бъдат насочени не само 

към деца, които вече са с установени специални потребности, но и към всяко дете, 

което в своето развитие претърпява криза. Личностното развитие в тази крехка възраст 

се нуждае от подкрепата на възрастните, от учителите, още повече, че става въпрос за 

пространства, в които да може да преодолява максимално безболезнено кризите и 

максимално добре да се адаптира към учебния процес. Идеята е на всеки от етапите, 

първото измерване и в началото на годината, второто в края на календарната година, на 

тези етапи да се включват още столични училища, за да могат те също да се включат в 



обученията за повишаването на компетентностите на специалистите и най-важното е 

обмен на опит. Пората имат различни казуси, различни практики, могат да споделят в 

професионална общност и да се подкрепят взаимно. Крайната цел е с резулатите да се 

предостави предложение на МОН с оглед изработване на стандарт, който да осигури 

устойчивост на успешни европейски практики, които да се приемат и да работят с тези 

деца. 

 

Д-р Койчев – Много добре и структурирано обяснифте точно в какво се състои 

смисълът на доклада. 

 

А. Кръстева – За мен беше удоволствие да работя по тази програма и след 

изчерпателното представяне няма какво монго да добавя, освен това, че такъв проект за 

първи път стартира в България и е много полезен за деца с различни състояния, които 

възпрепятстват усвояването на учебния материал, които нарушават дисциплината в 

класа. Както казах вчера, това е помощ върху помощта, в повечето училища има 

логопеди и психолози, но състоянието на някои деца изисква още грижи, за да могат да 

се повлияят по-добре. Тези пространства ще дадат възможност специалисти да работят 

с тези деца. 

 

Я. Тодоранова – Надявам се, че този проект ще бъде успешен. Само една забележка – 

когато има проблем в някоя област, първият човк, към когото се насочват всички, е 

районният кмет. Хубаво е и при положителни инициативи да се вземе и неговото 

мнение. 

 

 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение. 

 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
10 

За 10 

Против - 

Въздържали се - 

 

 

Д-р Антон Койчев – за 

Милка Христова - за 

Д-р Веселин Милев – за 

Иво Петров - за 

Малина Едрева – за 

Владимир Митов - за 

Михаил Паргов – за 

Яна Тодоранова – за 

Албена Кръстева - за 

Диана Тонова – за 

 

Заседанието по т. 3 се води от Милка Христова. 

 



По т. 3 от дневния ред: Доклад № СОА23-МЦ29-207/25.05.2023 г. относно даване на 

разрешение на „Диагностично-консултативен център ХХ-София“ ЕООД да 

сключи договор за наем на обекти, находящи се в сградата на лечебното заведение 

за срок от 10 /десет/ години 

 

М. Христова – Днес при представянето на ГФО коментирахме с управителя на ДКЦ, 

става въпрос за обекти в много лошо състояние, налагат се големи инвестиции. 

 

Д-р Койчев – Писмото беше достатъчно ясно, подкрепено от снимков материал. Г-жа 

Асенова, обосновете срока, защото ние имаме нагласа да даваме разрешение за 5-

годишен срок. 10-годишен срок трябва да бъде обоснован с размер на инвестицията, 

поледност и т.н. 

 

Л. Асенова – управител – Наистина залата на третия етаж е с такава ниска оценка – 3 

лв/кв.м., защото тя не е ремонтирана от 1978 г., ползвана е няколко години като 

стоматологични кабинети. Състоянието е отчайващо. Трябва да се сменят подове, да се 

избият канали, да се сменят тавани, дограма и абсолютно всичко. Другите 6 кабинети 

представляват бивша зъботхничска лаборатория. От тях се ползват само два от 

зъботехници, останалите 4 са превърнати в складови бази. Там също лемонтът ще е 

много сериозне. Бъдещите наематели ще направят ремонта за тяхна сметка. Надяват се 

да могат да възвърнат разходите, които ще направят. 

 

Я. Тодоранова – Разбираемо е, но коментирахме дори в такива ситуации след 5-тата 

година да могат да се преразглеждат цените, защото може да се окаже, че дружеството 

няма да получава нищо след години. 

 

М. Христова – Предлагам да се добави, че след петата година се предоговаря цената и 

ако наемателят не е съгласен, договорът се прекратява. 

 

Л. Асенова – Режийните са заплащат по методиката на СО. При такова голямо 

помещение парното и тока през зимата скачат до 1600 лв. по този начин с тези пари 

компенсираме донякъде. 

 

Д-р Койчев – Ние не трябва да изхождаме от презумпцията, че такива помещения са 

много търсени. Има много офисни и складови площи, дори намаляването на разходите 

на ЦКЦ е достатъчно голям стимул да се търси такъв срок. 

 

М. Христова – Цената трябва да се актуализира с процента инфлация. При инфлация 

над 10% вече да се предоговорят условията. Така се залага в търговски договори. 

 

Комисията подкрепя доклада с приложения проект за решение, като предлага нова т. 4 

със следното съдържание: 

 

«4. В проектодоговора за наем да бъде записана клауза, че всяка година наемът се 

индексира със съответния коефициент според НСИ. В края на петата година при 

наличие на процент инфлация, по-голям от 10% от първоначалната, наемната цена се 

предоговаря. При несъгласие на наемателя с предложената нова цена договорът се 

прекратява.» 

 



Общо гласували: 

в т.ч.: 
11 

За 11 

Против - 

Въздържали се - 

 

Д-р Антон Койчев – за 

Милка Христова - за 

Д-р Веселин Милев – за 

Иво Петров – за 

Ирина Йорданова - за 

Малина Едрева – за 

Владимир Митов - за 

Михаил Паргов – за 

Яна Тодоранова – за 

Албена Кръстева - за 

Диана Тонова – за 

 

 

По т. 4 от дневния ред: Покана № СОА23-МЦ29-284/31.05.2023 г. за определяне на 

представител за участие в конкурсни комисии – 09.06., 12.30 ч. и 13.30 ч. 

 

Комисията определя Албена Кръстева. 

 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
11 

За 11 

Против  

Въздържали се - 

 

 

По т. 5 от дневния ред: Отчети №№ СОА23-МЦ29-237/1/12.05.23 г., СОА23-МЦ29-

283/29.05.23 г., 

 

Комисията приема отчетите за сведение. 

 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
11 

За 11 

Против  

Въздържали се - 



 

 

По т.  6 от дневния ред: Разни 

 

1. СОА23МЦ29-287/02.06.2023 г. от проф. Цв. Димитров относно даване на съгласие за 

закупуване на фибробронхоскоп със собствени средства. Обосновано е искането -

квалификация на персонала, обемът на дейност. 

Проф. Димитров – Трябва да надграждаме дейност, но тя се надгражда с апаратура и 

кадри. Успяхме да привлечем добри пулмолози и за да ги задържим, трябва да 

инвестираме в тях. Лекарят ако работи, съм готов на всичко. Трябва да ги развиваме. 

 

Д-р Койчев – Ще подготвим доклад. 

 

2. Оказване на писхологичска помощ на пациенти в общинските болници. 

 

Д-р Койчев – Гласувахме да има клинични психолози в болинците като част от 

палиативната грижа, шестмесечният срок изтече, имаме обратна връзка от директорите 

на болниците. Услугата се радва на немалък интерес. Т.е. и от двете страни. На някое от 

следващите заседания ще внесем доклад за удължаване на срока с още 6 месеца. 

 

3. СОА23-МЦ29-292/06.06.2023 г. с вносител д-р Василев – писмо за намерение за 

монтиране на ЯМР, който ще надгради дейността. 

 

Д-р Василев – Искам да предложа на вашето внимание инвестиционно намерение да се 

наеме обособен обект в сградата с площ 201 кв.м. на първия етаж. Кабинетите са 

свободни в момента, бяха Ковид-зона. Закрихме я преди 1 месец. Намерението беше 

заявено с цел разполагане високоспециализирана високотехнологична образна 

деагностика – ЯМР. Знаете, че функционира и компютърен томограф, който взехме от 

Първа МБАЛ. Аз разчитам да раздвижат много сериозно дейността. Имаме млади хора, 

знаят да работят на резонанса и на томографа и ще можем да ги задържим. Споменах, 

че проблемът е много сериозен с персонала. Оценката за наема е 3 162 лв без ДДС, в 

тази квадратура влиза и коридорът. Ще бъдат извършени ремонтите, доколкото 

разбрах, ще бъде висок клас ЯМР, Канон, открит, включително и за деца. 

 

Проф. Петров – Това е изключително интересно предложение. В нашата болница не 

могат да се намерят места за вмъкване на пациенти в графика на ЯМР, записването е за 

след две седмици. Интересът е много голям, защото още не са толкова наситени. Тези, 

които са открити, са изключитлно рационални, тъй като немалка част от хората имат 

потенциално тенденция към клаустрофобия. Имаме ежедневно пациенти, които се 

отказват. При тях се налага да се прави обща анестезия. Ако осигурят открит резонанс, 

ще имате страшно много работа. 

 

Д-р Койчев – Това е едно от най-добрите ДКЦ, но има и най-сериозна конкуренция, тъй 

като Софиямед направи център. Единственият начин е да надграждаме дейността. Няма 

как да повлияем на нелоялната конкуренция. Единственият начин е разширяване на 

услугите и качеството им. 

 

Д-р Василев – Лечебното заведение не се заключва, функционира и ЯМР може да се 

ползва и през събота и неделя. 



 

Д-р Койчев – Като достъп до висококвалифицирана помощ сме на светлинни години 

пред другите страни. 

 

Поради изчерпване на дневния ред д-р Койчев закри заседанието в 13.10 часа. 

Протоколът е изготвен на 12.06.2023 г. 
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